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Izbori za vijećnike MO Drenova  - zašto građani ne 
izlaze na izbore? 

Promatrajući tijek izbora za mjesne odbore kao i odaziv 
graĎana nameće se pitanje zašto graĎani ne izlaze na 
praktično jedine izbore gdje mogu glasati za ljude iz svoje 
sredine i gdje mogu imati nekog neposrednog i direktnog 
utjecaja na izborni rezultat i/ili odabrane vjećnike. Primjerice, 
na Drenovi je upisano 7173 glasača u biračke popise, a 
glasanju je pristupilo samo njih 651  - dakle niti 9%. Kada se 
pogledaju rezultati koje su stranke ostvarile (u rasponu od 153 
do 54 glasa) ispada da je za svakoga kandidata sa liste 
glasalo prosječno od 8 do 20 ljudi. Dakle, da malo karikiram, 
ispada da su glasali stranački kolege, roĎaci i prijatelji. 

Pitanje je zašto preostalih 6500 birača na Drenovi nije 
osjetilo potrebu dati svoj glas bilo kojoj političkoj opciji ili 
nezavisnim kandidatima, a prije svega osobno ljudima iz 
svojeg okruţenja i time izraziti svoje zadovoljstvo ili 
nezadovoljstvo načinom rada ili rezultatima ili da glas za neki 
novi smjer. Meni je osobno posve nerazumljivo da graĎani 
kaţu da „nisu znali“ i da nisu bili obaviješteni da su izbori.  
Barem je u našem mjesnom odboru informiranje graĎana na 
zavidnoj razini kroz „Drenovski list“, web stranice te našu 
tajnicu koja je doista uvijek na raspolaganju. 

I same stranke su, u skladu s mogućnostima, tiskale 
dovoljan broj plakata i informirale graĎane o glavnim 
postavkama programa koje nude. TakoĎer, razmatranja da je 
slab odaziv jer je vrijeme bilo ovakvo ili onakvo su smiješna 
(kad je sunce onda ljudi idu na izlet, a kad je kiša onda im se 
ne izlazi iz kuće, itd.). 

Slab odaziv najprije otvara pitanje što to doista radimo 
ako 91% graĎana smatra da nije vrijedno izdvojiti 15 - 20 
minuta i prošetati se do glasačkog mjesta?!  

Nedavno sam imao priliku razgovarati s poznanikom iz 
Finske (Finac) pa smo se dotakli i ove teme. Kod njih je odaziv 
na lokalne/mjesne izbore uvijek preko 60 % i jednostavno se 
smatra obavezom (kao i plaćanje poreza i sl.) prema zajednici 
da se iskaţe svoje mišljenje i pomogne odreĎivanje pravog 
smjera razvoja te tako dati puni legitimitet izabranim 
vijećnicima. Uvijek mi je zanimljivo  sa strancima  razgovarati o 
ovim temama jer oni uopće ne razumiju naš stav prema tim 
pitanjima, odnosno nedostatak elementarne graĎanske  

 
 
 

odgovornosti – „pa to je moja zajednica, zašto ne bih 
sudjelovao u radu?“ Naravno, „Drenovski list“ nije medij za 
sociološka istraţivanja i razmatranja, no nadam se da će neki 
od mladih studenata iz našega kraja imati priliku da istraţi ovu 
problematiku i da nam predoči rezultate. 

No, kao i uvijek, treba završiti u pozitivnom tonu. 
Demokracija i svijest da se isplati truditi ne dolaze same po 
sebi. Upravo su recentna dogaĎanja oko potpisa za 
referendum gdje je izašlo preko 800.000 ljudi da bi izrazili 
svoje nezadovoljstvo – poticaj da se nastavi dalje s 
promocijom mjesne samouprave i njene vaţnosti za graĎane. 
Tolike generacije su se borile za slobodu koju sada imamo – a 
sada ne koristimo niti osnovne „alate demokracije“ koje smo 
dobili. 

Nadam se i vjerujem da će i Vijeće u novom sazivu 
imati dovoljno energije da istraje na tom putu, promovira 
vaţnost izbora i neprekidno radi na edukaciji i obavještavanju 
graĎana. 

 

Novi saziv MO Drenova – osiguran kontinuitet 
uspješnog rada … 

MO Drenova kao jedan od najuspješnijih mjesnih 
odbora u Rijeci što je posljedica koherentnog rada svih 
članova vijeća bez obzira na stranačku pripadnost, osigurao je 
i u novom sazivu kontinuitet rada u interesu svih graĎana 
Drenove. Predsjednik (Damir Medved - HNS) i potpredsjednik 
(Dinko Beaković - PGS) izabrani su jednoglasno. Eto i po tome 
je Drenova posebna jer opet pokazujemo da se uvijek moţe 
postići korektna suradnja i omogućiti daljnji razvoj mjesne 
samouprave na Drenovi. Posve je jasno da nakon završetka 
izbora i utvrĎivanja volje graĎana nema prostora za bilo kakvo 
strančarenje u mjesnom odboru, nego je potrebno da se svi 
vijećnici „prime posla“ te u skladu sa svojim preferencijama 
sudjeluju u radu vijeća. 

Moram izraziti zahvalnost novom sastavu vijeća za 
iskazano povjerenje i nadu da će suradnja biti iznimno 
uspješna u narednom razdoblju. Čekaju nas brojna iskušenja i 
izazovi da se u ovim uvjetima opće financijske krize zajedno 
izborimo za daljnje poboljšanje standarda na Drenovi i 
konačno izborimo za rješavanje i krupnijih problema (promet, 
kanalizacija, sportska dvorana i ostala otvorena pitanja tipa 
POS-a i sl.). 

Damir Medved, predsjednik VMO Drenova 

 
 
 
Mjesni odbor Drenova proglašen je najboljim odborom po 

pitanju programa za mlade, u izboru Regionalnog info centra 
za mlade, Udruge mladih „Korak ispred“ i članova Učeničkog 
vijeća Grada Rijeke. 

Predsjedniku VMO Drenova u prošlom mandatu Damiru 
Medvedu prijelazni pehar uručio je pročelnik Gradskog odjela 
za kulturu Mladen Vukelić,  kazavši kako projekt promiče 
aktivno uključivanje mladih u aktivnosti mjesnih odbora.

 
 
 
Osim MO Drenova, u uţi izbor u sklopu projekta „Izbori za 

MO – Kvart je moj“, ušli su i mjesni odbori Bulevard, Srdoči i 
Škurinje. Predsjednik udruge „Korak ispred“ Zoran Stevanović 
objasnio je kako je u okviru projekta provedena anketa na 400 
ispitanika koja pokazuje da je tek polovica mladih upućena u 
aktivnosti svog mjesnog odbora, ali ih je čak 85 posto spremno 
sudjelovati u njihovom radu. Posebna zahvala ide našoj 
vrijednoj tajnici koja je pripremila svu potrebnu dokumentaciju i 
koordinirala rad na aktivnostima s mladim ljudima. 

Damir Medved  

AA  KK  TT  UU  AA  LL  NN  II      KK  OO  MM  EE  NN  TT  AA  RR    

PP  RR  EE  DD  SS  JJ  EE  DD  NN  II  KK  AA      VV  MM  OO      DD  RR  EE  NN  OO  VV  AA  
 

JOŠ JEDAN USPJEH MJESNOGA ODBORA DRENOVA 

 



 
 
 
 
Na izborima za članove Vijeća Mjesnog odbora Drenova koji 
su odrţani dana 30. svibnja 2010. godine na području Mjesnog 
odbora Drenova, u popis birača ukupno je upisano 7173  
 

 
 
 
birača, glasovao je 651 birač, vaţećih glasačkih listića bilo je 
646, a nevaţećih glasačkih listića bilo je 5.  
Pojedine kandidacijske liste dobile su sljedeći broj glasova, 
odnosno mjesta u Vijeću Mjesnog odbora Drenova:  

 

 

KANDIDACIJSKA LISTA  
   

 
broj glasova  

 
broj  

mjesta  
  

1.          

 AKCIJA MLADIH - AM  
 LISTA ZA RIJEKU – LISTA – RI 

 Nositeljica liste: NIKOLINA ZVONAREK 

 
69  

 
1  

 
2.          

 
AUTONOMNA REGIONALNA STRANKA HRVATSKOG PRIMORJA, GORSKOG 

KOTARA,  
OTOKA I RIJEKE - ARS  

Nositeljica liste: ZORKA ĆOSO 

 
56  

 
0  

 
3.          

 
HRVATSKA DEMOKRATSKA ZAJEDNICA – HDZ 

Nositelj liste: IVICA BRLETIĆ 

 
94  

 
1  

 
4.          

 
HRVATSKA NARODNA STRANKA – LIBERALNI DEMOKRATI - HNS  

HRVATSKA STRANKA UMIROVLJENIKA - HSU  
Nositelj liste: DAMIR MEDVED 

 
99  

 
1  

 
5.          

 
NEZAVISNA LISTA MJESNOG ODBORA DRENOVA 

Nositelj liste: DEAN GREPO 

 
54  

 
0  

 
6.          

 
PRIMORSKO GORANSKI SAVEZ - PGS 

Nositelj liste: DINKO BEAKOVIĆ 

 
121  

 
2  

 
7.          

 
SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA HRVATSKE – SDP 

Nositelj liste: JOSIP NAĐ 

 
153  

 
2  

 
   
      U Vijeće Mjesnog odbora DRENOVA, izabrani su: 
   
a) s kandidacijske liste  AKCIJA MLADIH - AM LISTA ZA RIJEKU – LISTA – RI:                             NIKOLINA ZVONAREK 
 
b) s kandidacijske liste  HRVATSKA DEMOKRATSKA ZAJEDNICA – HDZ:                                     IVICA BRLETIĆ 
 
c) s kandidacijske liste  HRVATSKA STRANKA UMIROVLJENIKA – HSU  
                                     HRVATSKA NARODNA STRANKA – LIBERALNI DEMOKRATI – HNS:     DAMIR MEDVED  
  
d) s kandidacijske liste  PRIMORSKO GORANSKI SAVEZ - PGS :                                                    DINKO BEAKOVIĆ 
                                                                                                                                                              DANICA ŢITINIĆ  
 
e) s kandidacijske liste  SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA HRVATSKE – SDP:                          JOSIP NAĐ 
                                                                                                                                                              WALTER VOLK 

 
Novo Vijeće MO Drenova konstituirano je u srijedu, 16. lipnja 
2010. godine u sjedištu mjesnog odbora, na razdoblje od četiri 
godine. Sjednicu je otvorio zamjenik Gradonačelnika Miroslav 
Matešić kao ovlaštena osoba od strane Gradonačelnika. 
Nakon Izvješća o provedenim izborima za članove Vijeća 
mjesnog odbora Drenova, voĎenje sjednice preuzeo je 
privremeni predsjedatelj Josip NaĎ, kao najstariji član Vijeća. 
Članovi vijeća dali su svečanu izjavu, a zatim se pristupilo  
glasovanju za izbor predsjednika i zamjenika predsjednika 

 Vijeća, tajnim glasovanjem. 
Jednoglasno je za predsjednika Vijeća izabran Damir 
Medved, a za zamjenika predsjednika Vijeća Dinko 
Beaković. 
Po završetku izbora, vijećnik Ivica Brletić obavijestio je 
nazočne o stavljanju mandata u mirovanje te uručio 
predsjedniku Vijeća svoju izjavu i odluku HDZ-a podruţnice 
Rijeka da ga u svojstvu vijećnika zamijeni Damir Popov. 
 

Dolores Linić, www.rijeka.hr  

REZULTATI IZBORA ZA ĈLANOVE VIJEĆA MJESNOG ODBORA DRENOVA 

 

http://www.rijeka.hr/


IZJAVE ĈLANOVA VMO DRENOVA NA POĈETKU MANDATA 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Novo Vijeće Mjesnog odbora Drenova 
Sjede: Danica Žitinić i Nikolina Zvonarek. Stoje: Dinko Beaković, 

Damir Medved, Josip Nađ, Walter Volk i Damir Popov 
 

DINKO BEAKOVIĆ: roĎen 1957 godine u Rijeci. Obitelj po 
maminoj strani ţivi na Drenovi gotovo 150 godina. Višestruki 
svjetski i europski prvak u boćanju. Dragovoljac domovinskog rata 
iz 1991. Bojnik hrvatske vojske. 
Drenova nesebično daje gradu Rijeci i ţupaniji svoje prostore       
(centralno gradsko groblje, vodosprema, stambena izgradnja - 
stanovi POS-a), a za uzvrat je dobila jako malo. Narasla je do 
gotovo 10.000 stanovnika. Sada ţelimo da Grad Rijeka ide u 
ubrzani razvoj Drenove. Trebamo gradsku kanalizaciju i 
vodovodnu mreţu na cijelom području Drenove. Ţelimo raditi na 
tome da Drenova dobije sportska i dječja igrališta, sportsku 
dvoranu, više bankomata, malu trţnicu, ureĎene ceste, a bili bi 
svakako sretni kada bi nam vratili pedijatra. Vjerujemo da je došlo 
vrijeme Drenove i nadam se da ćemo u ovom mandatu puno toga 
ostvariti.  
 

DAMIR MEDVED: Prije svega očekujem kontinuitet rada na 
osnovama koje je postavilo predhodno Vijeće. Već prve dvije 
sjednice pokazuju da imamo vijećnike koji su voljni raditi i 
smatram da će nakon vrlo malo vremena potrebnog za 
uhodavanje rad krenuti kvalitetno kakvim je ocijenjen i rad 
dosadašnjeg mandata. To znači nastavak rada na projektima kao 
što je na primjer potreba izgradnje sportske dvorane, rad na 
poboljšanju komunalne infrastrukture, semaforizaciji najopasnijih 
raskriţja i uopće svim otvorenim problemima vaţnim za ţivot 
graĎana. Moj osobni prioritet je da se s mrtve točke pomakne 
ideja o Zavičajnom muzeju i krene u ozbiljniju realizaciju. U tom 
sam smislu već uspostavio neke osobne kontakte sa nekim 
ljudima iz muzeja u Kopru. Kopar je za Drenovu posebno 
zanimljiv stoga što se nekada u koparskoj Gimnaziji školovao 
veliki broj naših ljudi, a meĎu njima i Fran Franković, tako da ću 
se osobno zaloţiti i otići u Kopar na razgovor. Doznao sam 
nedavno za fond JAPTI (Javna agencija za poduzetništvo i strane 
investicije) iz kojega bi, ako nije prekasno, mogli koristiti 
nepovratna sredstva za projekt Zavičajnog muzeja Drenove. 
Svakako ćemo i stranicu Drenove na Wikipediji proširiti sadrţajem 
budućeg muzeja, a i popuniti sadašnje sadrţaje. 
 

JOSIP NAĐ:  RoĎen u Rijeci 1955, na Drenovi ţivim od 1984. 
godine. Kao prioritete u nastojanju Vijeća na poboljšanju 
standarda ţivota na Drenovi stavljam probleme rješavanja  
kanalizacije, izgradnje nogostupa gdje god je to moguće, pri 
čemu apeliram na vlasnike terena da izaĎu u susret potrebama  

 
 
 
stanovnika. Mislim da treba inzistirati na izgradnji vodovoda koji bi 
pokrio cijelo područje Kablara i Gornje Drenove. Nadalje, treba i 
dalje nastojati u rješenju i konačnoj realizaciji ureĎenja Cvetkovog 
trga kao i prilaza Osnovnoj školi i semaforizaciji raskriţja ulica 
Braće Hlača i Ivana Ţorţa. 
 

DAMIR POPOV: Kao vijećnik Hrvatske demokratske zajednice, u 
predviĎenom izbornom mandatu, ţelio bih da se realizira što veći 
broj ponuĎenih razvojnih programa koji osiguravaju kvalitetnije 
ţivljenje graĎana na području mjesnog odbora Drenova, i to 
razvojnih programa svih političkih stranaka koje participiraju u 
radu i odlučivanju Vijeća.  
Posebice bih ţelio da graĎani postanu aktivniji sudionici u radu 
Vijeća na način da svojim zamislima i konkretnim ţivotnim 
prijedlozima s terena Vijeću daju smjernice prilikom utvrĎivanja 
prioriteta za razvoj i ureĎenje prostora mjesnog odbora te tako 
pridonose stvaranju boljih i kvalitetnijih uvjeta ţivljenja.  
U svezi navedenog, istaknuo bih razvojne programe koji se 
odnose na izgradnju i poboljšanje komunalne infrastrukture, a 
posebice na kvalitetniju opskrbu vodom Gornje Drenove te 
proširenja plinske instalacije na cijelom području Drenove. 
Od posebnog značaja za područje mjesnog odbora je ureĎenje i 
stavljanje u funkciju prostora Cvetkovog trga sa spomenikom 
poginulim hrvatskim braniteljima iz Domovinskog rata s područja 
Drenove. UreĎenjem Cvetkovog trga, uz crkvu i samostan, dobio 
bi se adekvatan i kvalitetan prostor za organizaciju i 
predstavljanje različitih društvenih i političkih dogaĎanja, a 
posebice vjerskog i kulturnog ţivota mještana. 
 

WALTER VOLK: Ono što bih svakako ţelio da se u ovom 
mandatu ostvari je dovršetak ceste „A“ i stavljanje iste u funkciju s 
ciljem rasterećenja Drenovskog puta. TakoĎer ureĎenje 
Cvetkovog trga kako bi se dobio jedan reprezentativni trg što i 
doliči centru jednog naselja. Posebno se moramo koncentrirati na 
razvoj komunalne infrastrukture kao što je daljnji razvoj 
kanalizacijskog sustava tamo gdje ga nema, kvalitetniju 
vodoopskrbu i plinofikaciju. 
 

NIKOLINA ZVONAREK: Za potrebe ovog članka Nikolina mi je 
poslala SMS poruku sljedećeg sadrţaja: Ukratko ja nemam 
int.(ernet) pa vam ne mogu poslati mail (kako smo se dogovorili 
na Vijeću) ali ukratko tu sam da bi se izborila da bude mladima 
bolje na Drenovi i pomoć ureĎenju igrališta na G. Drenovi. Toliko 
od mene.  
Pa, rekao bih - dovoljno, mladenački, kratko i jezgrovito (C.G.) 
 

DANICA ŢITINIĆ: Od novog Vijeća očekujem da će nastaviti 
tamo gdje je stalo staro: Znači, nastaviti rad na kvalitetnim 
projektima koji su započeti, jednako uspješno kako je to radilo 
dosadašnje Vijeće čiji rad ocjenjujem vrlo dobrim. 
Moji osobni prioriteti su u domeni rada s djecom i mladima. Ţelim 
se što više posvetiti radu na poboljšanju uvjeta ţivljenja djece i 
mladih. Prije svega slušati djecu što oni traţe. S tim u vezi 
podrţavam inicijative prošlog Vijeća za izgradnju dvorane i 
sportskih objekata. Na Drenovi postoje dva sportska igrališta od 
kojih je jedno školsko, a drugo na Gornjoj Drenovi što baš nije 
neki preveliki sadrţaj pogotovo s gledišta mladih na Donjoj 
Drenovi. Imam ideju potaknuti osnivanje skautske organizacije. 
Mislim da bi trebalo poraditi i na osnivanju planinarskog društva. 
Jednostavno rečeno učiniti sve da se privuče što više mladih u 
organizirani i sadrţajniji način ţivota. 

Razgovarao: Christian Grailach 



R A D O V I   N A   D R E N O V I 

 

 
 

 
 

 

Okonĉanje radova na zvoniku crkve BDM Karemelske 
Nakon što je zvonik crkve BDM Karmelske djelomično saniran još davne 1974. 

godine ovih je dana, upravo pred Dan zaštitnice Donje Drenove, zabljesnuo novim 
sjajem. 

Radovi na sanaciji zvonika i dijela krova izvodili su se po projektu i nadzoru 
izraĎenom u tvrtki Adriaprojekt d.o.o. iz Rijeke (konstuktor Dragan Ribarić, projektant 
Marino Štefan). Radove na ureĎenju pročelja izvodila je tvrtka Kalun d.o.o. iz Rijeke 
(vlasnik Milan Vukušić). Projekt, nadzor i radovi na ureĎenju pročelja (fasaderski 
radovi) u potpunosti su donirani. 

Radove na sanaciji zvonika i dijela krova izvela je tvrtka "Joskić" d.o.o. iz Rijeke 
(vlasnik Nediljko Milardović) u vrijednosti od 162.000,00 kuna, u cjelosti isplaćeno s 
računa Ţupe BDM Karmelske, zaslugom mons. Gabrijela Bratine, ţupnika Marijana 
Benkovića i članova ekonomskog vijeća (Josip Milardović. Branko Mataija i Marino 
Štefan), koji su se potrudili i priskrbili potreban iznos od dobrotvora i donatora. 

Trenutno se izvode radovi na ureĎenju dijela okoliša uz crkvu, koje izvodi i 
financira Grad Rijeka. 

U perspektivi bilo bi dobro ugraditi sat na zvonik crkve i crkvu urediti ( obojati ) 
iznutra, uz prethodnu sanaciju zapadnog zida crkve koji za kišnih vremena osjetno 
vlaţi. 

Marino Štefan 
Radovi na izgradnji nogostupa u Ulici Svetoga Jurja 
 
U ulici Svetog Jurja, kod kućnih brojeva 5, 7 i 7c započeli su radovi na 
ureĎenju nogostupa, prema Planu prioriteta Mjesnog odbora Drenova iz 2009. 
godine. Nakon dogovora s vlasnicima zemljišta te ishodovanja potrebnih 
dozvola, što je znatno produţilo početak realizacije radova planiranih za 
proteklu godinu, započelo se s rušenjem starog kamenog suhozida. 
Nogostupi obuhvaćaju dionicu od Crkve Svetog Jurja pa sve do raskriţja na 
Lokvi, zahvaljujući susretljivosti i velikodušnosti vlasnika zemljišta i 
prepoznavanjem potrebe da se riješi sigurnost pješaka barem na jednom 
dijelu trase. Ugovoreni iznos radova je 170.057,34 kuna. Radove izvodi tvrtka 
"GraĎevinar" d.o.o. Rijeka, a u nadleţnosti su "Rijekaprometa" d.d. Rijeka. 
PredviĎeni rok trajanja radova je 30 dana. Ovo je prva u nizu planiranih 
dionica izgradnje nogostupa. Po Planu prioriteta za 2010. godinu  nastavlja se 
s radovima.  

Dolores Linić, www.rijeka.hr 
 

Uređenje prolaza prema Cvetkovom trgu 
 
Uskoro će biti završeni radovi na ureĎenju prolaza iz smjera 

Sveučilišnog naselja prema Cvetkovom trgu, kraj crkve na Donjoj Drenovi. 
Radove je izvela tvrtka "Zanatoprema" Rijeka, a u nadleţnosti  "Rijekaprometa" 
d.d. Rijeka. Vrijednost radova adekvatna je razlici sredstava preostaloj po 
izvršenim radovima za komunalne prioritete u 2009. godini. Uz potporni zid duţ 
crkve, izgradili su se podesti, ograda i stepenište. Obzirom da se navedeni 
prolaz svakodnevno koristi, a do sada nije bio odgovarajuće riješen, time se 
rješava i sigurnost prolaznika koji su prolazili neureĎenom i nezaštićenom 
stazom, kao i spoj s parkirnim prostorom u Sveučilišnom naselju čime se 
djelomično rasterećuje i Cvetkov trg. Popločan je dio izmeĎu crkve i kavane 
„Dominus“ čime je prostor dobio ljepši izgled i lijepo će se uklopiti u budući, 
obnovljeni Cvetkov trg. 

Dolores Linić, www.rijeka.hr 
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Ovim napisom ţelim ugraditi jedan kamenčić u mozaik 

prošlosti naselja Drenova, opisati kako je postala ţupom i tko 
su bili njezini ţupnici od utemeljenja do danas. 

Rijeka, pomorski i trgovački grad kao duhovno središte 
nije imala svoju biskupiju, već je do 1787. godine bila pod 
upravom u Puli, a potom pod administracijom Senjsko-
modruške biskupije sve do 1925. godine. Imala je tri crkve i 14 
kapela, a cijeli grad i okolica pripadao je ţupi Uznesenja 
blaţene djevice Marije kod kosog tornja (Duomo). U tu 
općinsku i crkvenu podjelu bila je uključena i Drenova. Zbog 
posla, trgovine, administracije, zdravstva, školstva i vjerskih 
potreba Drenovčani su morali odlaziti u grad.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ivan Cvetko 
 

Sretna je okolnost  da je u to vrijeme, 1835. godine, kao 
kateheta u ţupi Uznesenja blaţene djevice Marije imenovan 
vlč. IVAN CVETKO s dodatnom sluţbom kapelana za 
područje Drenove gdje je dolazio sluţiti nedjeljnju misu u 
kapeli Svih Svetih na današnjem centralnom gradskom 
groblju. Došao je iz Delnica gdje je bilo potrebno puno pješačiti 
od škole do škole i od crkve do crkve tako da se našao u 
suglasju s ovdašnjim pukom i poslije kratkog dogovora s njim 
obratio se civilnim i crkvenim vlastima molbom za osnivanjem  

 
 

 
ţupe na Drenovi sa sljedećim argumentima: narod je dobar, ali 
zanemaren i nepoučen, radnici moraju dva sata prije odlaziti  
od kuće ako ţele na vrijeme stići na posao i isti napor ih čeka 
na povratku, starci teško odlaze u grad i ne mogu se vratiti bez 
tuĎe pomoći. Poseban problem su djeca: Nemaju 
odgovarajuće odijelo, nemaju obuće, dogaĎa se da bosi idu do 
odreĎenog mjesta, tamo se obuju i proslijede put do grada. 
Najgore je kad im se vršnjaci iz grada rugaju i smiju jer tako 
bijedno izgledaju. To sve bio je razlog da se na prvom 
sastanku gradskog Vijeća o tome raspravi i, suglasno s 
biskupskim ordinarijatom u Senju, donese odluka o osnivanju 
nove ţupe na Drenovi, prve koja se odvojila od matične ţupe u 
gradu. Bilo je to 1838. godine. Zaslugom Ivana Cvetka 
izgraĎen je ţupni stan na predjelu Terzy (Terčevo selo) gdje je 
privremeno otvorio i osnovnu školu koju su pohaĎala djeca iz 
okolice. Sljedeći veliki uspjeh i zasluga Ivana Cvetka izgradnja 
je ţupne crkve koja je dovršena 1847. godine. Kao zanimljivost  
vrijedno je spomenuti da je crkva u vanjskim gabaritima 
izgraĎena za svega tri mjeseca i da su na izgradnji radila dva 
zidarska majstora i pomoćnika koliko je traţio posao, a sve 
zajedno bilo je na dobrovoljnoj osnovi. Treće veliko djelo koje 
je Ivan Cvetko ostavio Drenovi izgradnja je prvoga dijela 
osnovne škole, dok je drugi dio dograĎen 1913. godine kad je 
Stara škola dobila današnji oblik. 

Nakon 10 godina katehetske sluţbe u Delnicama i 32 
godine sluţbovanja u drenovskoj ţupi koju je i osnovao, 
imenovan je kanonikom Prvostolnog Riječkog Kaptola. 
„Zbogom narode!“ bile su zadnje riječi oproštaja koje je izrekao 
na blagdan Gospe Karmelske, 16. srpnja 1870. i otišao. Ţivio 
je još 14 godina u Rijeci. Sahranjen je na najstarijem 
drenovskom groblju, da bi izgradnjom sveučilišnog naselja 
njegovi posmrtni ostaci bili premješteni na današnje Staro 
groblje na Donjoj Drenovi. Za sve zasluge kojima ih je Ivan 
Cvetko  zaduţio Drenovčani su se oduţili davši njegovo ime 
središnjem mjesnom trgu. 

Drugi ţupnik na Drenovi, nasljednik Ivana Cvetka, bio je 
FABIAN ŠIROLA. Spomenica ţupe za vrijeme njegovoga 
sluţbovanja spominje jubilej kojega je proglasio papa Lav XIII., 
1881. godine. Tu je i sluţbeni posjet biskupa Senjsko-
modruškog, gospodina Jurja dr. Posilovića ţupi Drenova 1883. 
godine. DogaĎaj koji zavrjeĎuje spomen dogodio se 13. 
veljače 1884. kada je Velika Vojvotkinja od Toscane Maria 
Antonietta s vitezicom Lazarini posjetila Drenovu i s divljenjem 
promatrala panoramu Rijeke.  

Treći ţupnik koji je upisan u Spomenicu ţupe je 
ANTUN LADIĆ. Vodio je ţupu od 1884. do 1903. godine. 
UreĎivao je crkvu iznutra i osnovao društvo djevojaka 
Presvetoga Srca Isusova koje je prestalo djelovati u prvom 
svjetskom ratu. 

IZIDOR GUDAC djeluje u ţupi od 1903. do 1906. g. 
kada preuzima ţupu u Gerovu (Gorski kotar). U njegovo 
vrijeme napušta se prvo, staro groblje jer nema više mjesta za 
ukop i blagoslovljeno je današnje Staro groblje Donja Drenova 
na kojem je prva sahranjena Lucija Francetić. Veći zahvat 
učinjen je i na ţupnoj crkvi kada je sagraĎen zvonik u 
današnjem obliku umjesto prvotnoga, niţega i piramidalnog 
oblika. Nabavljene su i nove orgulje koje je izradio Pietro 
Bazzani iz Venecije.  

POVIJEST ŢUPE DRENOVA I ŢUPE BDM KARMELSKE NA DONJOJ DRENOVI 



 Nasljednikom vlč.Izidora Gudca administratorom ove 
ţupe imenovan je g. PAVAO ŢIGAR, dotadašnji kapelan u 
Ogulinu. U vrijeme njegove uprave nastala je podjela u narodu 
jer je kapitularni Vikarijat s razlogom traţio da se makne iz 
ţupe. Dio vjernika je bio za to, a bilo je i onih koji su uporno 
pristajali uz njega. Dolazili su iz Rijeke svećenici da barem 
nedjeljom sluţe svetu misu, ali su nailazili na zatvorenu crkvu. 
To je trajalo skoro četiri godine kada je 1910. g. Roko Vučić 
imenovan biskupom Senjsko-modruškim i predloţio u 
dogovoru s magistratom da se raspiše natječaj za ţupnika na 
što su i jedna i druga strana pristale. IzmeĎu tri kandidata; 
Pavla Ţigara, Pavla Oršića i Mate Polića izabran je Mate Polić. 

MATE POLIĆ sluţbeno postaje ţupnikom 11. travnja 
1911. U Spomenicu ţupe biljeţi da te iste godine ureĎuje 
unutrašnjost crkve i nabavlja novi glavni oltar kod tvrtke 
Ferdinand Stuflesser u Tirolu. Spominje veliku sušu i pojavu 
bolesti kolere, a 1913. g. opisuje dogradnju zgrade Stare škole 
prema Brdini. Sarajevski atentat bio je povod početku prvoga 
svjetskoga rata i ţupnik Polić vodi evidenciju svih ţupljana koji 
su morali otići u vojsku (ukupno 214) – 25 poginulih, 10  
osakaćenih i 31 zarobljenih u Rusiji. Tijekom rata vojno je 
ministarstvo rekviriralo sva tri zvona sa zvonika crkve i dva 
zvona s kapelice Svih Svetih. Rekvirirani su čak i metalni 
djelovi orgulja koje su, tako, svirale svega dvije godine. Nakon 
rata vlč. Polić brinuo se za prehranu ogladnjeloga stanovništva 
dok 1919. nije premješten u Ogulin. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Aleksandar Superina 
 
U poratnim prilikama i novim okolnostima zamijenio ga 

je domaći sin iz Pulca ALEKSANDAR SUPERINA koji je ovdje 
sluţbovao do 1926. g. kada odlazi u Kraljevicu jer je 1925, g. 
osnovana nova Riječka biskupija, a on je ţelio sluţbovati u 
Senjsko-modruškoj. 

Kako su u meĎuvremenu stupili na snagu Rapalski i 
Rimski ugovori, a Drenova pripala talijanskom dijelu Rijeke, 
odlukom novoga riječkoga biskupa Izidora Saina imenovan je 
za ţupnika na Drenovi vlč. GIUSEPPE MARIOTTINI iz Arezza 
u Italiji, na sluţbi kao kapelan u talijanskoj vojsci. Vrlo 
značajan čovjek u povijesti drenovske crkve, društven i 
plemenit, vrlo osjetljiv za potrebe radnika za koje je i traţio 
posao, a imao je u tome uspjeha jer je bio blizak civilnim 
vlastima u gradu. Naţalost na vidiku je drugi svjetski rat sa 
svim strahotama, logorima i smrti. Kada su nastala hapšenja 
odlazio je na zapovjedništvo i kao bivši vojni kapelan 
garantirao je za svoje ţupljane i u velikoj većini njegova 
intervencija bila je uspješna i spasila mnoge ţivote. 

 
Giuseppe Mariottini 

 
Umro je 1948. godine i sahranjen na Starom groblju na 

Donjoj Drenovi. Uz njega su kasnije premješteni i sahranjeni 
posmrtni ostaci Ivana Cvetka, tako da ta dva zasluţna 
drenovska svećenika počivaju zajedno.  

Poslije njegove smrti drţavna uprava nacionalizira 
ţupni stan i prizemno useljava dvije obitelji, a u suterenu 
adaptira prostor, najprije za omladinsku organizaciju, a kasnije 
za Dječji vrtić Bubamara. 

Kako svećenici nisu imali mjesto za boravak u ţupi, 
upravljali su iz rezidencijalne ţupe. Na taj su način na Drenovi 
sluţbovali: TOMO KARMELIĆ iz ţupe sv. Romualda do 1956., 
VJEKOSLAV SUĈIĆ iz iste ţupe do 1960., ANTON PERKAN 
iz sjemeništa do 1968. i MARIJAN DUJMIĆ iz Viškova do 
1969. godine. 

U jesen, 5. listopada 1969. sluţbu ţupnika preuzima 
GABRIJEL BRATINA i useljava se u sjeverozapadni dio 
ţupnoga stana koji je ispraţnjen preseljenjem učitelja Boţe 
Črnjara i supruge Marije Črnjar u staru školu. 
 

Mons. Gabrijel Bratina 
 
Ovako je mons. Gabrijel Bratina dovršio svoj članak o 

ţupi Gospe Karmelske. Iako smo u 19. broju „Drenovskoga 

lista“, prilikom njegovog odlaska u mirovinu nakon 40 godina 

sluţenja vjernicima Drenove, objavili članak o, kako je Draško 

Maršanić napisao, ovom skromnom i samozatajnom svećeniku 

i čovjeku, velečasni Gabrijel zasluţuje da se i na ovom mjestu 

ponovi dio članka Marina Štefana napisanog u rujnu 2009. 

godine:  

Msgr.Gabrijel Bratina, (roĎ. 1931. u Otlici kraj Ajdovščine, 

Slovenija ) stigao je u Riječko sjemenište 1949., zareĎen za 

svećenika 1954., na sluţbi u našoj ţupi od 1969. godine. Dana 

23.listopada 2004. proslavio je svoje zlatomisničko slavlje ( 50 

godina svećeništva ), a 30. kolovoza 2009. godine i više nego 

zasluţeno je umirovljen i prepušta ţupu na upravljanje novom 

upravitelju. Brojne su njegove zasluge za opće dobro naše 

ţupe; brigu i skrb o svim crkvenim graĎevinama, dogradnja 

crkve i izgradnja pastoralnog centra, kapela Svih Svetih (na 

novom groblju) i na Velom Vrhu. Omiljen kod mještana, uvijek 

pristupačan, tih i nenametljiv. Pravi svećenik, duhovnik 

mnogim ljudima i uvijek u sluţbi Crkvi i narodu. 

Mons. Gabrijela Bratinu na mjestu upravitelja ţupe zamijenio 

je mladi vlč. MARIJAN BENKOVIĆ koji i sada obnaša tu 

časnu duţnost. 
Uredništvo. 



  

 

 
U prošlom smo broju donijeli prilog našeg vrijednog suradnika 
Marina Štefana o otrovnim gljivama Drenove i bliţe okolice, a u 
ovom vas, opet iz pera Marina Štefana, upoznajemo s nekim od 
jestivih gljiva koje moţemo naći u našem kraju. 
 

 J E S T I V E   G L J I V E 
 
ŠLJIVOVAĈA 
(Entoloma 
Clypeatum ) 
Prekrasna 
proljetna gljiva. 
Šteta što je 
većina 
Drenovčana ne 
poznaje. Berem 
je redovito 
krajem  travnja mjeseca po šljivicima i livadama uz njih, na 
Gornjoj Drenovi. Vjerujte 35 godina, svake godine na istome 
mjestu! Raste pojedinačno, ali i u busenovima, vrlo je česta. U 
literaturi se moţe naći podatak da joj je slična otrovna Olovasta 
rudoliska, ali bez panike; ona raste u jesen i u šumama. I stručak 
olovne rudoliske je gotovo uvijek nakaradno zadebljan pri dnu. 
 
GOLUBAĈA (Rusulla – Virescens) 
Spada u veliku porodicu Russula (lijepo hrvatsko ime Krasnica). 
Po kvaliteti svakako je najpoznatija i najbolja gljiva iz te porodice. 
Kad je jednom upoznate, makar samo malo, vidite je i "proĎe vam 
kroz ruku", vjerujte više gotovo da nije moguća zamjena za bilo 
koju ostalu vrstu. Toliko je vizualno upečatljiva, po, izmeĎu 

ostalog, izgledu 
klobuka. U 
sredini malo 
ulegnut, rubno 

najčešće 
ispucao 

(poglavito za 
vrijeme suše), 

nepravilnog 
okruglog izgleda 
s plohastim 

bradavicama, 
gotovo izgleda 

krastav, ali vjerujte nije, mramorne sivozelene boje. Listići i 
stručak bijeli, lomljivi. Vrlo ukusna gljiva čvrste strukture mesa. 
Raste već od kraja proljeća kroz cijelo ljeto (pa i za suše) do 
jeseni, česta u listopadnim šumama, pojedinačno i grupno. Rado 
ih berem na Velom Lubanju i u šumi prema Lopači (cesta sa 
Lokve preko Lubanja za Lopaču) - Rečina. Jedno pravilo za sve 
gljive iz porodice Krasnica : Sve su krasnice jestive ako nemaju 
ljut okus, što ne znači da su sve krasnice ljutog okusa otrovne. 
Probati se moţe bez problema na vrhu jezika, bez opasnosti. Ako 
je preljuto, jednostavno ispljunite i sve je o.k.  
 
BJELKASTA LISIĈICA (Cantharellus Cibarius) 
Odlična, izvrsne kakvoće. U velikoj porodici jestivih lisičica nema 
opasnosti za zamjenom za neku od nevaljalih gljiva. Treba biti 
oprezan s mogućom zamjenom s laţnom lisičicom, koja raste 
isključivo u jesen. 
 
 

 
MeĎutim razlike su očite: Laţna lisičica raste na panjevima poput 
zavodnice, za 
razliku od ostalih 
jestivih lisičica 
koje nikada ne 
rastu na panju. 
TakoĎer i klobuk 
laţne lisičice je 
injast i cijela je 
gljiva ţivopisne 
narančastocrvene 
boje. Ako i 
pogriješimo, što 
ne bismo trebali obzirom na opis i vrijeme rasta, ne uzrujavajmo 
se previše. Gljiva je bez vrijednosti i teško probavljiva. Bjelkasta 
lisičica ima svijetlu put (ţutu, narančastu, bjelkastu), sladak okus, 
zatvorimo oči i čini nam se da mirišemo i jedemo breskvu! Raste 
već od proljeća po svim šumama u grupama i ne voli livade.  
 
JURJEVKA, ĐURĐEVAĈA (Tricholoma Georgii) 

 
Eto samo ime 
govori; Sv. Juraj, 
23. travnja svake 
godine. Proljetni 
prvijenac. Vrlo 
ukusna gljiva 
koja raste cik-
cak ili u 

krugovima 
pojedinačno ili u 
grupi. Bijele boje 

do boje vrhnja, ugodnog okusa po svjeţem brašnu, na prerezu ne 
mijenja boju. Raste po livadama uz rubove šuma i pod niskim 
grmljem. Obzirom na vrijeme rasta i njezine posebnosti uistinu ne 
znam s kojom bi se nevaljalom gljivom mogla zamijeniti. Uţivajte 
u branju i jelu. 
 
BIJELA PRESLICA (Amanita vaginata) 
 
U porodici preslica ima puno sličnih (smeĎa, siva, srebrnasta, 
tigrasta). Lijepe elegantne gljive od kojih bijela preslica prva 
ugleda proljeće. Često je susrećem i berem po rubovima šuma, 
po livadama, 
tik do kuća, 
najčešće u 
manjim 
grupama. Vrlo 
je ukusna. 
Moguća je 
zamjena s 
nekom od 
otrovnih vrsta 
pupavki. Zato 
oprez i 
zapamtimo razlike: Sve preslice imaju naborani obrub klobuka, 
vrlo se lijepo vidi, te tanki elegantni stručak BEZ vijenčića i BEZ 
gomoljastog zadebljanja. Rub klobuka pupavki je uvijek GLADAK 
!Za razliku od nekih drugih vrsta gljiva preslice nisu jestive sirove. 
Potrebno ih je prije pripreme prokuhati, zatim prodinstati, malo 
češnjaka i petrsina, dva jaja i fritaja za 10. 

PROLJETNE  GLJIVE  DRENOVE  I  BLIŢE OKOLICE – NASTAVAK IZ PROŠLOG BROJA 



 BISERKA, BISERNICA (Amanita rubescens) 
 
Vrlo lijepa i česta 
gljiva. Berem je 
redovito počevši od 
proljeća po (mora biti) 
vlaţnim šumama i oko 
Velog Lubanja. Kad je 
suša, mala je 
vjerojatnost da ćemo 
sresti bisernicu. Ljudi 
je zaobilaze, što je 
vjerujte mi, šteta. 
Prepoznajemo je po 
tipičnom klobuku na 
kojima ima ostataka 
vanjskog ovoja iz 
rasta. Koţica se lako 
skida (što je 

preporučljivo prije kuhanja). Boje je crvenkastosmeĎe, s 
ljubičastom nijansom. Stručak je najčešće bijele boje s takoĎer 
nijansama rubincrvenkaste. Meso i gusti listići su bijeli, a kako 
gljiva stari postaju ruţičastiji. Upoznajte bisernicu i vjerujte neće 
više biti zabrinutosti od zamjene s najčešće panterovom 
muharom. Otrovna panterova muhara nema nikakvih crvenkastih 
nijansi, što bisernica ima i to je uočljivo. TakoĎer panterova 
muhara ima i ucrtkan obod oko klobuka, za razliku od bisernice 
čiji je rub klobuka gladak. 
 
BOROV VRGANJ (Boletus pinophillus) i  
PROLJETNI VRGANJ ( Boletus reticulatus ) 

 
Što je ribarima 
zubatac, to je 
beračima gljiva 
vrganj! Ima ih po 
Drenovi uz rubove 
šuma i u 
crnogoričnim i 

bjelogoričnim 
šumama, prema 
Lopači, prema 
Velom Lubanju, 
prema Petrcima iz 
pravca Kablari..... 
ne moram baš sve 
napisati. Vrganj 
valjda svatko tko 
imalo mari za gljive 
pozna. Borov i 
proljetni vrganj ne 
poplave na prerezu 
( ne mijenjaju boju ), 
što je osobina nekih 

drugih vrganja. Ali zapamtimo: to što gljiva mijenja boju ne znači 
da je otrovna i nejestiva. To nije nikakav pokazatelj. Brojne su 
gljive i naročito iz porodice vrganja koje itekako mijenjaju boju na 
prerezu od zelene, tamno plave, crne, crvene kao krv, čak kaplje, 
kod rujnica npr., zatim kao mlijeko bijelo, narančasto i sl., ali to 
nije pokazatelj jestivosti. Borov vrganj je zakon, naročito ako ga 
uberemo u punoj snazi, a moţe biti teţak i do 1,50 kg i to bez 
“škarta” kod čišćenja. Sličan je proljetni vrganj i nema nikakve 
opasnosti od zamjene nevaljalim gljivama. 

SMRĈAK (Morchella) 
 
Delikatesa, ali 
ubrana na Drenovi 
- upitno? Prije koje 
desetljeće, kad su 
izvoĎeni radovi na 
ureĎenju Doma 
kulture na Lokvi, 
izvoĎač radova 
odbacio je višak 

neutrošenog 
graĎevnog 

materijala, šute sa starom ţbukom, slomljenih i izmrvljenih knauf 
ploča, vapna i drugoga na ondašnji “bijeli put”, tik uz zgradu 
Doma (spoj parkirališta ispred Doma s Petrolejskom cestom). 
Prošla je godina, moţda i dvije i zima, sve se lijepo slegnulo i u 
jedno proljeće – bingo !!! Ispod ostataka gipsanih ploča izvirivali 
su sasvim lijepo razvijeni smrčci, njih 5-6. Neočekivana pozicija i 
ugodno iznenaĎenje. Unatoč blizini prometnica iste sam blagovao 
bez, nadam se vidljivih posljedica (bar tako mislim). U gljivama se 
gomilaju razni ekotoksični metali: olovo, bakar, arsen, razni 
industrijski otpaci i njihovi sastavni kemijski elementi, ispušni 
plinovi iz automobila, tvornica i sl., tako da gljive uz prometnice po 
svom sastavu, iako su jestive, nisu baš za svakodnevnu 
prehranu. One su nepogrešivi pokazatelji zagaĎenja okoliša (što 
ih ima više i što su ljepše, vjerujte - to je situacija zabrinjavajuća, 
uz uvjet da su ubrane uz prometnice i sl.). Moja preporuka: 
Prošetajte se u rano proljeće uz gornji tok Rječine, tik do vode i 
dobro otvorite oči, jer smrčci su pravi majstori u pritajivanju !! 
 

A KAKO SE GLJIVE SAKUPLJAJU ? 
 
Ljudi ih skupljaju svakako, što je i razlog da je Drţavna uprava za 
zaštitu prirode i okoliša reagirala u Narodnim novinama 1998. 
godine objavljivanjem Pravilnika o zaštiti gljiva. U njemu piše sve. 
Ono što bih rado spomenuo na ovome mjestu je sljedeće: Jedino 
ispravno i pravilno je u “košiću”, pletenoj košari od pruća, u koji se 
postavi npr. list paprati kao ugodni podmetač. Nikako nemojmo 
gljive nositi u najlonu i plastičnim vrećicama, ostavljati ih na 
suncu, u “bunkeru” auta i sl. Gljive moraju disati, ne smiju se 
“znojiti”, jer se moţe dogoditi da i jestiva gljiva loše tretirana 
nakon sakupljanja – pozli. Sakupljamo samo zdrave i nama 
prepoznatljive gljive, a sve one druge ostavimo prirodi, bez ruţne 
navike da se “pikaju”. Oprezni budimo s mladim, još nedovoljno 
razvijenim gljivama kada su i mogućnosti zamjene najveće. 
Poţeljno je imati prikladan noţić te se truditi da gljivu prereţemo 
pri samom dnu stručka, gotovo u “korijenu”, gdje je najtanja. Nije 
dobar široki prerez, jer ostatak gnjili i prijeti uništenju micelija iz 
kojega se gljiva razvija. Glavno čišćenje od nejestivog dijela 
gljive, zemlje, lišća i sl. dobro je obaviti u šumi. A kada doĎemo 
doma nemojmo gljive previše prati vodom, bolje čak ništa. U 
hladnjaku mogu stajati 1 dan, a one tvrĎeg mesa do 2 dana. 
Gljive su “teška hrana”, dugo u probavi te ih nije preporučljivo jesti 
navečer. U njima uţivajmo za vrijeme ručka, na puno, puno 
načina. 
Ima jedna vrsta (Jajasta gnojištarka) govore jestiva? Ali uz nju, 
nema vina; niti prije niti poslije jela. Ja je ne berem, za mene je 
izuzetno rijetka i neugledna, bez vrijednosti, a bojim se i alergije 
koţe kao usputne pojave. 
Za sve one koji su u ovim retcima pronašli nešto interesantno 
valja napomenuti da u Rijeci djeluje udruga gljivara „Oţujka“ 
(www.ozujka.hr ), koja rado prima nove članove. 

Marino Štefan 
  



 
 
 

 
 

 
 
U četvrtak, 27. svibnja 2010., pred mnogobrojnom publikom, 
uzvanicima i prijateljima, u prostoru Mjesnog odbora Drenova 
odrţana je promocija knjige Christiana Grailacha „Od 
drenovske čitaonice do knjiţnice 1908. – 1985.“. Povod za 
nastajanje knjige bio je obiljeţavanje 100-godišnjice nastanka 
Pučke čitaonice na Drenovi koja je osnovana1908. godine, a 
objavljivanje knjige omogućio je Grad Rijeka, Odjel gradske 
uprave za kulturu. 
Već tradicionalno, 
Mješoviti pjevački 
zbor DVD-a 
Drenova na 
samom početku 
promocije izveo je 
Pjesmu Drenovi, 
za koju je tekst 
napisao Christian 
Grailach. U uvodnoj riječi Damir Medved, dosadašnji 
predsjednik Vijeća MO Drenova, na kraju ovoga mandata, 
zahvalio se Christianu Grailachu na njegovom trudu i inspiraciji 
koju crpi iz same Drenove, Drenovčana, drenovskog krajolika, 
povijesti i sadašnjosti. Christian Grailach Drenovu prati 
tekstom – urednik je Drenovskog lista, fotografijom – autor je 
nekoliko samostalnih izloţbi, a isto tako koristi i suvremene 
medije – web stranicu MO Drenova, kao i stranicu Drenove na 
Wikipediji koja je nastala u rujnu 2009. godine. Kao 
predsjednik Pododbora za kulturu pokretač je i organizator 
mnogobrojnih kulturno-umjetničkih zbivanja na Drenovi. 
Ukratko, on je kroničar zbivanja na Drenovi; svojom riječju, 
fotografijom i entuzijazmom koji pokreće sve oko sebe. 
Dobitnik je nagrade za volontera godine na nivou Grada 
Rijeke, u prosincu 2009. godine.  
Zbor DVD-a Drenova, pod vodstvom maestra Zorana Badjuka 
izveo je još dvije skladbe, „Pod Učkun“ i „Pipu“, koje su na 
tekstove Drage Gervaisa, uglazbili Josip Kaplan i Dušan 
Prašelj. Maestro Badjuk najavio je izvedbu skladbe „Pod 
Učkun“ kao premijernu.  

Recenzent knjige, mr.sc. Darinko 
Munić u svojem osvrtu na 
Grailachovu knjigu, istaknuo je da 
je knjiga ono što nas daje kao 
prirodu, kao osobu, kao ljude koji 
smo roĎeni u ovome kršu, gdje 
ţivimo svoje vlastite ţivote. U tom 
je smislu knjiga Christiana 
Grailacha jako dobra jer ona čuva 
sve ono što je memorija naše 
prošlosti i memorija našega 

ţivota.  
Uz prigodnu prezentaciju materijala koje je koristio u radu na 
svojoj knjizi, Christian Grailach naveo je da je „nemjerljiva 
uloga drenovske čitaonice u prosvjećivanju i jačanju 
nacionalne svijesti stanovnika Drenove u teškim političkim i 
socijalnim prilikama koje su obiljeţile prvu polovicu 20. stoljeća 
u povijesti našega  kraja“. Iz Riečkog novog lista broj 106 od 4. 
svibnja 1910. godine naveo je citat o Pučkoj čitaonici u 
Drenovi koji je i posebno istaknut kao moto knjige: 

To je žarište koje podgrijava srca na sve veći otpor proti 
tudjinskoj najezdi i na sve veću odanost i vjernost prema svojoj 
narodnosti i svemu što odiše njenim duhom. 
Osvrtom na povijesna 
zbivanja u Rijeci 
koncem XIX. i početkom 
XX. stoljeća, osnivače 
Pučke čitaonice, njezin 
rad u različitim 
povijesnim segmentima 
i osobe koje su obiljeţile 
djelovanje čitaonice, 
Christian Grailach se na kraju svoje prezentacije zahvalio i 
svojim suradnicima na knjizi: recenzentu knjige mr. sc. Darinku 
Muniću, Jasenki Alić Tadić, diplomiranoj knjiţničarki koja ga je 
svojom mapom o drenovskoj čitaonici i potakla da napiše ovu 
knjigu , lektorici – profesorici Mirjani Crnić, grafičkoj urednici 
Vesni Roţman, Višnji Višnjić Karković, vodećoj suradnici u 
Odjelu gradske uprave za kulturu, gopoĎi Boţani Maršanić 
koja je napisala uvodnu riječ o samom autoru, kao i Vijeću MO 
Drenova. 

Posebnost ove promocije 
Grailachove knjige je i 
predstavljanje široj javnosti  
restauriranog stola profesora 
Frana Frankovića, začetnika i 
osnivača Pučke čitaonice. Stol je 
restaurirao gospodin Milutin Milić, 
a obitelj Milić ga je darovala 
mjesnom odboru. Predstavljena je  
i uokvirena slika samog profesora 
iz  Foto radnje „Zaza“ na Sušaku, 
iz dvadesetih godina prošlog 

stoljeća, darivana od strane Boćarskog kluba Drenova. 
Grailach je izrazio svoju nadu i očekivanja da navedeni 
eksponati predstavljaju i svojevrsni začetak Zavičajnog muzeja 
Drenove.  
Zidove dvorane u kojoj se odvijala prezentacija knjige 
ukrašavale su prigodne slike Alberta Mihicha, s motivima stare 
Drenove. 
Djevojčice iz Osnovne škole 
„Fran Franković“  Sara 
Buljubašić i Ivona Vunić, pod 
mentorstvom profesorice 
Marine Frlan Jugo, izvele su 
recitaciju „Prvi pozdrav 
drenovskoj čitaonici „. 
Recitaciju je, 20. veljače 1909. 
godine, na prvoj organiziranoj 
zabavi u Pučkoj čitaonici na 
Drenovi recitirala Zlata 
Grohovac, kći Ive Grohovca, koji je pjesmu i napisao. 
Ugodnim druţenjem i pjesmom završena je promocija ove 
vrijedne knjige Christiana Grailacha, koja ostaje kao trajan 
doprinos pripadnosti prostoru i vrijednostima koje ne smijemo 
zanemariti i prepustiti zaboravu.  

Doloress Linić , www.rijeka.hr 

ODRŢANA PREZENTACIJE KNJIGE CHRISTIANA GRAILACHA 

O D   D R E N O V S K E   Ĉ I T A O N I C E   D O   K N J I Ţ N I C E 
1 9 0 8. – 1 9 8 5. 

http://www.rijeka.hr/lgs.axd?t=16&id=40354
http://www.rijeka.hr/


U ponedjeljak, 6. rujna, nakon ljetnje stanke, zbor DVD Drenova nastavlja s redovitim probama i 
pripremom novoga repertoara. 

Pozivamo sve zainteresirane da zajedno s nama podijele radost pjevanja i ovakvih lijepih doživljaja 

 
Mješoviti pjevački zbor DVD Drenova osnovan je 14. travnja 

2005. kao sekcija Dobrovoljnoga vatrogasnoga društva Drenova i 
ove godine slavi pet godina uspješnoga rada. U tih pet godina 
zbor i klapa Drenova imali su zaista veliki broj uspješnih nastupa. 

Ove, jubilarne, pete godine rada u prvih šest mjeseci odrţali 
smo niz uspješnih i zapaţenih koncerata o kojima vrijedi reći 
poneku riječ. 

Tom nizu svakako treba pribrojiti tradicionalni Boţićni koncert 
što ga je po šesti put zbor odrţao u crkvi Majke Boţje Karmelske 
na dan Sv. Stjepana, 26. prosinca lanjske godine. 

Godina je započela Boţićnim koncertom u crkvi Sv. Filipa i 
Jakova u Grobniku, 3. siječnja ove godine. 

Slijedio je nastup uoči blagdana Sveta tri kralja, 5. siječnja u 
crkvi Sv. Jurja na Gornjoj Drenovi kad je uz učešće zbora 
odrţana pjevana večernja misa. 

U Domu za starije i nemoćne osobe PGŢ Kantrida, 7. oţujka 
prireĎen  je za štićenike doma cjelovečernji koncert na kojem su 
zbor i klapa nastupili kao gosti Tamburaškog orkestra KUD-a 
“Zametski koren”. 

Dan ţupe Svetoga Jurja obiljeţen je 24. travnja u Domu 
kulture na Lokvi kojom prilikom su zbor i klapa uz sudjelovanje 
gostiju, tamburaškog orkestra KUD-a Lipica iz Brod Moravica, 
odrţali cjelovečernji zajednički koncert na radost i zadovoljstvo 
posjetitelja koji su ispunili salu do posljednjeg mjesta. 

Zbor je 27. lipnja svojim nastupom uveličao svečanost 
promocije knjige Christiana Grailacha Od drenovske čitaonice do 
knjižnice 1908. – 1985. odrţane u prostoru mjesnog odbora 
Drenova 

Naš kanat je lip, Poreč 
Kruna svih nastupa svakako je nastup na 38. susretu 

pjevačkih zborova Naš kanat je lip u Poreču koji je ovu godinu 
odrţan u čast 100. godišnjice roĎenja Slavka Zlatića i Josipa 
Kaplana i 130. godišnjice roĎenja Ivana Matetića Ronjgova. U dva 
dana, 4. i 5. lipnja nastupilo je čak 29 zborova i kao što je rekla 
predsjednica stručnog odbora susreta Đeni Dekleva Radaković: 
ovakav susret zborova jedinstven je na području Istre, Primorsko-
goranske županije, ali i cijele nam Hrvatske. Naš zbor nastupio je 
u petak, 4. lipnja, kada je nastupilo 14 zborova koji su svi zajedno 
najprije, na stepenicama pred zgradom Pučkog učilišta otpjevali 
Krasna zemljo, Istro mila. Slijedio glavni dogaĎaj večeri koncert 
zborova u zgradi Istarskog sabora. Naš zbor otpjevao je našu 
Drenovu koja se po prvi put čula na ovakvom jednom značajnom 
susretu i koja je izvrsno primljena od publike, 

 
a potom iznimno zahtjevnu Pod Učkun Josipa Kaplana. 
Dugotrajni pljesak publike i brojne čestitke nagrada su i priznanje 
za predani rad članovima zbora i našem stručnom i poţrtvovnom 
voditelju maestru Zoranu Badjuku. Ni katastrofalno organiziran 
domjenak nakon koncerta nije mogao pokvariti radost učešća na 
ovako vaţnoj manifestaciji zborskog pjevanja. 

Pet  stotina pjevača u 19 pjevačkih zborova iz cijele ţupanije 
okupilo se 13. lipnja u Ronjgima na tradicionalnoj manifestaciji 
zborskoga pjevanja Kanat pul Ronjgi. Kako naš maestro Zoran 
Badjuk vodi još dva zbora: MPZ Halubjan i Pjevački zbor liječnika 
Rijeka, odlučili smo da će svaki od ta tri zbora izvesti po jednu 
kompoziciju samostalno, da bi potom sva tri zbora zajednički 
izveli popularnu Pipu Andreja Baše i Duška Prašelja. Bio je 
dogaĎaj večeri kad je sedamdesetak pjevača zagrmilo ovu veselu 
i izvrsno aranţiranu kompoziciju. Druţenje se uz izvrstan, 
nezaobilazni faţol, uz ples i pjesmu nastavilo dok nas kiša nije 
potjerala. Sve pohvale organizatoru za primjernu organizaciju i 
nastojanju da odrţe ovu hvalevrijednu manifestaciju. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nastup u crkvi u Visokom, Prigorje 
Kao nagrada za predani rad svih članova zbora, zahvaljujući 

zalaganju vlč. Marijana Benkovića, mladoga ţupnika ţupe BDM 
Karmelske i naših članica Boţane Maršanić i Danijele Miletić, od 
ovoga su proljeće meĎusobnu suradnju započeli DVD Drenova i 
DVD Presečno Visočko u Prigorju – vatrogasno društvo iz 
rodnoga kraja našega ţupnika. Tako je u sklopu dogovorene 
suradnje na godišnje susrete vatrogasnih društava 20. lipnja 
2010. izmeĎu 22 ekipe iz ţupanija sjeverne Hrvatske i jedne iz 
Slovenije, pozvano i DVD Drenova čijih je 15 članova sudjelovalo 
u natjecanju. Uz mlade vatrogasce na druţenje je pozvan i zbor 
DVD Drenova koji je tom prigodom s nekoliko izabranih sakralnih 
skladbi pjevanjem uveličao pjevanu svetu misu koju je uz 
mjesnoga ţupnika sluţio naš vlč. Marijan Benković. Na otvorenju 
vatrogasnih natjecanja zbor je otpjevao hrvatsku himnu, a potom i 
“Vatrogasnu himnu” Ivana Zajca koju, koliko nam je poznato, naš 
zbor izvodi jedini u Hrvatskoj. 

Izuzetno ljubazni domaćini potpuno su nas osvojili svojim 
spontanim dočekom, ponudom domaće hrane i pića, a sve 
okrunjeno domaćim štruklama u vinskoj kleti gdje je zajednička 
pjesma razveselila i ganula svakoga od nas. 

Razmjenom simboličnih poklona, nakon nagrada najbolje 
plasiranim ekipama, uz vesele tamburaše i dobru kapljicu obećali 
smo jedni drugima da ćemo prvom prigodom ponovo upriličiti 
zajedničko druţenje. 

Boţana Maršanić i Christian Grailach

AKTIVNOSTI PJEVAĈKOGA ZBORA DVD DRENOVA 



 

PONEDJELJAK, 12. DO SUBOTE, 17. SRPNJA 

Od 18 do 23 sata svakodnevno: Turnir u malom nogometu na igralištu OŠ “Fran Franković” 

uz gastronomsku ponudu. 

ČETVRTAK, 15. SRPNJA 

U 19:00  u prostoru MO Drenova, Cvetkov trg 1: Svečana sjednica VMO Drenova. 

U 20:00  u izložbenom prostoru MO Drenova, Cvetkov trg 1:  

   Otvorenje izložbe slika Alberta Mihicha i predstavljanje 21. broja “Drenovskog lista” 

PETAK, 16. SRPNJA  

U jutarnjim satima na Cvetkovom trgu: Akcija mjerenja tlaka i šećera u krvi, Crveni križ Drenova 

U popodnevnim satima na Velom vrhu: Pokazna vježba penjanja RIROCKCLIMBING kluba  

U 17:00  otvorenje trodnevnog "Romano pikado kupa“ u organizaciji Pikado kluba Romano 

U 18:00  u crkvi Gospe Karmelske: Svečana misa te koncert pjevačkog zbora DVD Drenova 

SUBOTA, 17. SRPNJA 

Turnir članova Boćarskog društva Drenova na boćalištu Lokva 

Od 8:00 do 12:00 u MO Drenova: Akcija dobrovoljnog darivanja krvi, Društvo DDK Drenova 

U 9:00  na prostoru oko crkve: Otvorenje likovne izložbe na otvorenom “Pul crekve” 

U 10:00  polaganje vijenaca na Lokvi, Starom groblju i središnjem križu na CGG Drenova 

 

SSRREEDDIIŠŠNNJJAA  PPRROOSSLLAAVVAA  DDAANNAA  DDRREENNOOVVEE  22001100..  

POČETAK U 20:00 SATI  NA CVETKOVOM TRGU 

KULTURNO-UMJETNIČKI I ZABAVNI PROGRAM UZ GASTRONOMSKU PONUDU: 

Uprizorenje “Kako su živjeli naši stari” Zavičajne udruge Drenova 

Pjevački zbor DVD Drenova 

Prve riječke mažoretkinje 

Plesni program djece iz Dječjeg vrtića “Drenova” 

Društvo Rusina i Ukrajinaca “Kaljina” Rijeka 

Podjela nagrada u akciji “Biramo najljepšu okućnicu” 

Proglašenje najbolje plasiranih na održanim turnirima, dodjela priznanja 

  

VVEEČČEERR  SSEE  NNAASSTTAAVVLLJJAA  PPLLEESSOOMM  UUZZ  GGRRUUPPUU  ""DDUUOO  MMAARRIINNEERRII""  

 

NEDJELJA, 18. SRPNJA  

Natjecanje u briškuli i trešeti kraj boćališta na Lokvi 

U 19:00 dodjela nagrada u “Romano pikado kupu”, Pikado klub Romano, Drenovski put 52

 


